
 

 

Bestyrelsesmøde i Friluftsrådet Vendsyssel torsdag den 28. oktober 2021 kl. 17.00-19.30 hos Betty, 

Milrimvej 101, 9981 Jerup 

Deltagere: Thomas, Betty, Benjamin, Jens, Bo (deltog via FaceTime)   

Afbud: Margrethe 

 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 

Den blev godkendt. 

2.  Godkendelse af referatet fra bestyrelsesmødet den 15. september 2021 

Det blev godkendt. 

3. Mødeplan for 2021-2022 

1. Den fremsendte plan blev gennemgået og ajourført. Ét møde 2. november blev tilføjet. Det vedrører et 

    hegn ved Kjul. 

2. Årsmødet 14. marts 2022. Det kunne være på Slettingen Naturskole ved Nørlev. Måske kan Margrethe 

    finde ud af det. Som gæst kunne Jesper Blom Hansen inviteres. Emnet kunne være Naturnationalparker 

    og urørt skov. 

3. Natur mødet i Hirtshals næste år. Der blev ikke truffet beslutning om vores eventuelle deltagelse. 

4. Invitation fra Hjørring Kunstmuseum. Se mappen dagsorden i webpostkassen. Det er en invitation til 

    natur- og kunstoplevelse med I sporet på kunsten. Der er tale om tre arrangementer. Thomas oplyste, 

    at Friluftsrådet ikke giver økonomisk støtte.  

 

4. Nyt fra igangværende arbejdsgrupper med deltagelse af bestyrelsesmedlemmer 

1. Kulturformidling og turisme - CANAPÈ. Benjamin oplyste, at et referat fra mødet 2. september stadig 

    afventes. Hertil bemærkes at han efterfølgende har modtaget det, og at det derefter er sendt til alle.  

2. Masterplan for Limfjorden. Thomas orienterede. Et 14 sider langt dokument er sendt til sekretariatet. 

    Heri beskrives fordele og ulemper, styrker og svagheder samt muligheder og trusler. Gruppen er nu 

    nedlagt.     

3. Netværk Naturnationalparker og urørt skov. To møder er planlagt i vores område. Den 4. november i 

    Skagen, hvor Betty og Benjamin deltager og den 10. november på Læsø, hvor Thomas og Bo deltager.  

4. Naturpark Tolne. Intet nyt. 

 

5. Fredning 

 Der er møde i fredningsnævnet 11. november. Et væsentligt punkt vedrører Rubjerg Knude Fyr. Her har 

hjemmeværnsgården, som er en fond, søgt om tilladelse til at skyde (træne) i et område mellem fyret og 

Mårup Kirke. Vi har ikke noget imod det, men der kan være problemer med formaliteterne, som ikke er 

oplyst. 

6. Regionen 

Der er møde i regionsudvalget 8. december. Kredsbestyrelsesseminar til foråret skal planlægges.  

 



 

 

7. Nyt fra NS Vendsyssel 

1. Hegn i klit ved Kjul. Thomas gjorde rede for sagen. Som nævnt er der møde 2. november.  Naturstyrelsen 

    har fået tilladelse til at opsætte et hegn helt ud i klitterne på grund af en sommerfugl, storbrun blåfugl. Vi 

    kan ikke lide hegnet og forsøger i det mindste at få det flyttet. 

2. Urørt skov. Meget nyt her, oplyste Thomas. Man vil forsøge at lave urørt skov i Grishøjgård Krat og i 

    Slotved Skov. 

3. Møde i Skovbrugerrådet 14. oktober. Thomas orienterede. Det blev diskuteret om rådet skulle bestå. 

 

8. Nyt fra Friluftsrådet centralt 

1. Gå nye veje. Projektet blev ikke så stort. Man må ikke udstille folk! 

2. Nyheder. Se i øvrigt fællesmappen.  

3. Møde 27. oktober om landsplandirektivet. Betty og Benjamin deltog. Der er ingen problemer i vores 

    område.  

 

9. Afholdte møder 

LAG inspirationsdag 9. oktober i Kulturcenter Vendsyssel i Sæsing. Thomas, Benjamin og Jens deltog. Det 

var et flot arrangement med mange ildsjæle ved deres stande, Der foregår spændende ting ude i mange 

landdistrikter. Og journalist Jeppe Søe havde et underholdende foredrag om, hvordan man kan bringe liv 

derude.  

 10. Nyt fra kommunerne 

Hjørring Kommune. 

1. Der var møde i Grønt råd 23.september. Desværre foreligger endnu ikke et referat. 

2. Naturaften i Slettingen Naturskole. Thomas og Jens deltog. Det var en opfølgning på aftenen i Tolne. Den 

    18. november er der en ny opfølgning i Spejderskoven, Friggsvej 48, Sindal. Målet er at udvikle mindst 12 

    naturaktiviteter for børn og familier. 

Brønderslev Kommune. 

Grusgrav ved Hellum. Benjamin gjorde rede for friluftsrådets høringssvar i forbindelse med udkast til 

tilladelse. Måske er der friluftsinteresser på spil. 

Frederikshavn Kommune.  

Intet. 

Læsø Kommune. 

Intet.  

11. Eventuelt 

Thomas uddelte postkort, hvor der var henvisning til hjemmesiden www.findditfriluftsliv.dk  og badges med 

Friluftsrådets logo. Desuden havde han en kaffepose til brug ved brygning af kaffe ude i naturen, dog kun i 

ét eksemplar. Be your own BARISTA. 

Jens Kølbæk 

http://www.findditfriluftsliv.dk/

